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Medborgar 1 (2)  
2024-01-02 

DIARIENR: 2023/92 
 
    
    

Kommunstyrelseförvaltning,  
Arminé Kanakanian 
Kanslichef/Kommunjurist  

 
 

 
 

MISSIV 

Redovisning och granskning av utbetalda lokala partistöd inom 
Sala kommun för 2022 samt beslut om utbetalning av partistöd 
2024 

SAMMANFATTNING AV ÄRENDET 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige i Sala kommun har beslutat att lokalt partistöd ges till politiska 
partier som är representerade i fullmäktige. Kommunfullmäktige fattade beslut om 
regler för kommunalt partistöd den 26 maj 2014, § 81. Av beslutet framgår bland 
annat att partistödet utbetalas årligen i förskott under januari månad efter beslut av 
kommunfullmäktige. För att underlätta och förenkla redovisning av granskning av 
partistöd har en särskild blankett för detta ändamål tagits fram. 
 
Rätten till partistöd är enligt kommunallagen, 4 kap, 29-32 §, kopplad till om ett 
parti är representerat i kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige måste fatta beslut 
om att de partier som får stöd ska redovisa att det lokala partistödet använts för sitt 
ändamål. Redovisningen av hur partistödet använts ska dessutom granskas. Partiet 
utser själva granskare. Granskaren ska årligen lämna ett intyg om att redovisningen 
ger en rättvisande bild av hur partistödet använts. 
 
Kommunfullmäktige ska också årligen, i enlighet med 4 kap, 32 § kommunallagen, 
fatta beslut om utbetalning av lokalt partistöd. Kommunfullmäktige får besluta om 
att stöd inte ska utbetalas till parti som inte lämnar in redovisning respektive 
granskningsrapport. 
 
Redovisning och granskning för 2022 års utbetalda lokala partistöd inom Sala 
kommun har inkommit till kanslienheten från de politiska partierna. Kommunens 
reviderade blankett för detta ändamål har använts vilket har resulterat i att samtliga 
partier ifyllt samt bifogat korrekt dokument.   
 
 

FÖRSLAG TILL BESLUT 
 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 
att godkänna bifogade inkomna redovisningar och granskningsintyg samt, 
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2023/92 

 
 

 
 
 
att utbetala 2024 års lokala partistöd till de i kommunfullmäktige representerade 
politiska partierna under januari månad 2024 eller så snart riksdagsmannaarvodet 
är fastställt för innevarande beräkningsperiod.   

 

 

 

 

Bilagor: 
1 Inkomna blanketter ”Redovisning av hur utbetalt partistöd har 

använts under 2022” och granskningsintyg.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
LEDNINGSUTSKOTTET 

Sammanträdesdatum 

  

2023-12-20 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/1237 

KSLU § 173 Kulturprogram för Sala kommun 2024–2027  

INLEDNING 
Sala kommuns kulturprogram är kommunens gemensamma strategiska dokument 
för kulturutveckling och ska gälla för perioden 2024 – 2027. Dokumentet är 
utformat i samarbete med kulturaktörer, civilsamhället, kulturskapare, kulturlivet 
och anger inriktning, prioriteringar och mål. Det berör även områden som skola, 
besöksnäring, kulturmiljö och turistmål. 
Förslaget har varit ute på remiss under september 2023. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.5494, missiv 
Bilaga KS 2023.5493, kulturprogram Sala kommun 2024 – 2027 
Bilaga KS 2023.5492, protokollsutdrag KFN § 140 2023-11-16 

Ärendet föredras av kulturutvecklare Petra Jablonski. 

Yrkanden 
Ordföranden Amanda Lindblad (S) yrkar 
att ledningsutskottet föreslår att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att anta Kulturprogram för Sala kommun 2024 – 2027 i enlighet med Bilaga KS 
2023.5493. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Ledningsutskottet föreslår att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige 
beslutar 
att anta Kulturprogram för Sala kommun 2024 – 2027 i enlighet med Bilaga KS 
2023.5493. 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KULTUR OCH FRITIDSNÄMNDEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-11-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/162 

KFN § 140 Kulturprogram 2024-2027  

INLEDNING 
Detta är Sala kommuns fjärde kulturprogram och gäller för 2024–2027 och är 
kommunens gemensamma strategiska dokument för kulturutveckling i Sala 
kommun. Den är formad i samtal med kulturaktörer, civila samhället, kulturskapare 
och kulturlivet och anger inriktning, prioriteringar och mål och berör även områden 
som skola, besöksnäring, kulturmiljö och turistmål.  
 
En remiss skickades ut mellan juli till och med september 2023 och det har 
inkommit 21 svar från förtroendevalda, tjänstepersoner, föreningslivet, 
kulturskapare och övrigt civilsamhälle. Svaren har tagits med som bilaga i den 
politiska processen som påbörjades oktober 2023 för att slutligen beslutas i 
Kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 
KFN 2023.830 - KFN § 119 Kulturprogram 2024-2027  
KFN 2023.894 - Sala kommuns kulturprogram 2024-2027 
KFN 2023.895 - Missiv Sala kommuns kulturprogram 2024-2027 
Kulturutvecklare Petra Jablonski föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Gert Wibe (V) yrkar 

att kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att föreslå att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar att anta 
Kulturprogram för Sala kommun 2024-2027. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kultur och fritidsnämnden beslutar, 
att föreslå att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar att anta 
Kulturprogram för Sala kommun 2024-2027. 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Huvudregistrator 
Kommunstyrelsen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
LEDNINGSUTSKOTTET 

Sammanträdesdatum 

  

2023-12-20 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/1336 

KSLU § 176 Utredningsuppdrag lokalvård i egen regi  

INLEDNING 
I Budget 2023 – Strategisk plan 2024 – 2025, som antogs av kommunfullmäktige 
den 28 november 2022, framgår i punkt 2,1 att kommunstyrelsen ges i uppdrag att 
utreda möjligheten att återta städning av kommunens lokaler inom Sala tätort i 
kommunal regi. 

Utredningen utförs av Tekniska kontoret med stöd av övriga kontor, samt med 
facklig samverkan. 

Utredningen återrapporteras till Kommunstyrelsen senast maj 2024 med en 
ekonomisk delrapportering inför Strategiskt inspel 2025-2028. 

Utredningen ska innehålla organisatoriska och ekonomiska förutsättningar för att 
bedriva lokalvård i egen regi i Sala tätort. 

Utredningen ska också omfatta en beskrivning av för- och nackdelar med olika typer 
av kemikalieanvändning som rengöringsmedel. 

Den politiska målsättning med lokalvård i egen regi är att uppnå rena och 
trivsamma lokaler med personal som är engagerade, trivs och känner stolthet för 
sitt arbete. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.5947, missiv. 

Ärendet föredras av teknisk chef Åsa Kling. 

Yrkanden 
Ordföranden Amanda Lindblad (S) yrkar 
att ledningsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar 
att ge Tekniska kontoret i uppdrag att utreda lokalvård i egen regi för Sala stad och 
återrapportera till Kommunstyrelsen senast maj 2024, samt 
att delrapportera preliminära kostnader för lokalvård i egen regi till 
kommunstyrelsen senast mars 2024 som underlag till Strategiskt inspel 2025-2028. 
 
Erik Hamrin (M) yrkar 
att ledningsutskottet beslutar 
att avslå ordförandes förslag till beslut. 
 
Anders Wigelsbo (C) och Glenn Andersson (S) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) 
yrkande.  
 
Magnus Edman (SD) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) avslagsyrkande.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
LEDNINGSUTSKOTTET 

Sammanträdesdatum 

  

2023-12-20 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Fortsättning § 176 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) yrkande mot avslag och finner yrkande 
avslaget. 

BESLUT 
Ledningsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar 
att ge Tekniska kontoret i uppdrag att utreda lokalvård i egen regi för Sala stad och 
återrapportera till Kommunstyrelsen senast maj 2024, samt 
att delrapportera preliminära kostnader för lokalvård i egen regi till 
kommunstyrelsen senast mars 2024 som underlag till Strategiskt inspel 2025-2028. 
 
Reservationer  
Erik Hamrin (M) och Magnus Edman (SD) reserverar sig till förmån för Erik Hamrins 
(M) avslagsyrkande och inkommer med skriftlig reservation. 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Sala 2023-12-20 

 
 

 
Reservation KSLU 2023-12-06 

 
Punkt: Utredningsuppdrag lokalvård i egen regi 
 
Att för en tredje gång utreda samma sak och hoppas på ett annat resultat 
brukar vara ett populärt sätt på att beskriva tokighet. Så är det sannolikt även 
i fallet med denna utredning kring städning i egen regi. 

Det är vår uppfattning att utredningen inte på något sätt kommer förändra 
det vi vet om frågan sedan tidigare. Vi noterade även att ingen företrädare för 
styret kunde svara på frågan om vad man hoppas uppnå med denna 
repetition. Vilket inte förvånar, av flera orsaker. 

För det första så har vi både en intern och en extern utredning som visar 
samma sak. Den upphandlade städningen funkar bra och är kostnadseffektiv.  

För det andra är en övergång till kommunaliserad städning en stor apparat, 
det handlar om ett sextiotal tjänster och investeringar för över tio miljoner 
som behöver hanteras av ett kontor som redan nu inte klarar sin budget. 

För det tredje går det tvärt emot den näringslivsanalys som för bara ett par år 
sen tydligt pekade ut att Sala kommun borde handla upp fler tjänster. Det 
finns ett urstarkt näringsliv i kommunen och regionen och det bör vi nyttja, 
inte stänga ute. Beslut som dett skickar tydliga signaler om att Sala kommun 
vill göra det svårare för proffsen i de riktiga företagen att utveckla sina 
verksamheter och skapa värde. Det är tokigt.  

När kostnader och tidplan står klart under budgetarbetet i vår så tror jag det 
kommer finnas gott om utrymme att diskutera om man är beredd att offra så 
mycket av Salabornas pengar för att lösa ett problem som inte finns. Särskilt 
när andra verksamheter bokstavligt talat skriker om hur svår den ekonomiska 
situationen är 

Det är orsaken till att vi yrkat avslag till förslaget till beslut och med denna 
text reserverar oss till förmån för det avslagsyrkandet.  
 

För Moderaterna i Sala, 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 
Magnus Edman (SD) ledamot i ledningsutskottet och gruppledare 
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Medborgar 1 (4)  
2023-12-05 

DIARIENR: DNR 
 
    
    

Tekniskt kontor ENHET 
Åsa Kling 
Teknisk chef  

 
 

 
 

MISSIV 

Utredningsuppdrag lokalvård i egen regi 

SAMMANFATTNING AV ÄRENDET 
I enlighet med KS 2022/1041 Strategisk plan och budget 2023-2025 ska enligt 
punkt 21 Kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda möjligheten att återta städning 
av kommunens lokaler inom Sala tätort i kommunal regi. 

Utredningen utförs av Tekniska kontoret med stöd av övriga kontor, samt med fack-
lig samverkan. 

Utredningen återrapporteras till Kommunstyrelsen senast maj 2024 med en ekono-
misk delrapportering inför Strategiskt inspel 2025-2027. 

Utredningens omfattning 

Utredningen ska innehålla organisatoriska och ekonomiska förutsättningar för att 
bedriva lokalvård i egen regi i Sala tätort. 
 
Utredningen ska belysa frågeställningen utifrån följande aspekter: 
 

1. Analys av de organisatoriska och ekonomiska förutsättningar i andra kom-
muner som gått från entreprenad till egen regi. 

2. Förslag på antal anställda, lokaler, organisation och transporter för den nya 
verksamheten. 

3. Förslag på vilka tjänster som ska erbjudas och vilka tjänster som även fort-
satt ska upphandlas på entreprenad. 

4. Förslag på samarbeten med övriga kommunen t.ex. AME och Integration 
samt hur enheten kan möjliggöra instegsjobb på arbetsmarknaden. 

5. Omställningskostnader för att gå från nuvarande driftsform till egen regi. 
6. Totalkostnad per kvadratmeter lokalyta utifrån driftsform för både Sala 

tätort och för ytterområdena som kräver ny entreprenadupphandling. 
7. Kvalitetskrav, uppföljningsparametrar och uppföljningsform på tjänsterna. 
8. Tidsplan och kostnader för genomförande både driftskostnader och investe-

ringsbehov. 
9. Organisations- och rollbeskrivningar för ny enhet för lokalvård inom Tek-

niska kontoret. 
10. Riskanalys för såväl genomförandeprojekt som den slutgiltiga organisatio-

nen. 
11. Utredningen ska belysa såväl barnperspektivet, landsbygdsperspektivet och 

horisontella principer. 
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DNR. 

 
 

12. Utredningen ska genomföras i tätt samarbete med berörda kontor och verk-
samheter, fackliga organisationer och Tekniska kontorets ledningsgrupp. 

 
Utredningen ska också omfatta en beskrivning av för- och nackdelar med olika typer 
av kemikalieanvändning som rengöringsmedel. 
 

Målsättning med uppdraget 

Den politiska målsättning med lokalvård i egen regi är att uppnå rena och triv-
samma lokaler med personal som är engagerade, trivs och känner stolthet för sitt ar-
bete. 
 
Organisationsutredningen ska också skapa förutsättningar för: 

 
• Hållbar och miljöanpassad verksamhet 
• God arbetsmiljö såväl fysisk som psykosocial för lokalvårdarna vilket inklu-

derar kollektivavtalsenlig lön, tjänstepension och försäkringar. 
• Lokalvårdspersonalen är inkluderad i den dagliga kommunala verksamheten 

med en god samverkan mellan övriga verksamheter och lokalvårdarna. 
• Bättre arbetsmiljö för kommunens verksamheter genom renare lokaler 
• Lokalvårdsenheten ska syfta till att ge medarbetarna yrkesstolthet, fortlö-

pande vidareutbildning och en tydlig karriärstege 
• Lokalvård i egen regi ska möjliggöra lokalvård även för boende i omsorgsbo-

enden 
• Möjlighet till handledning av instegsjobb och tjänster för AME. 

 
 
 
 

 

FÖRSLAG TILL BESLUT 
 
att ge Tekniska kontoret i uppdrag att utreda lokalvård i egen regi för Sala stad och 
återrapportera till Kommunstyrelsen senast maj 2024. 

att delrapportera preliminära kostnader för lokalvård i egen regi till Kommunstyrel-
sen senast mars 2024 som underlag till Strategiskt inspel 2025-2027 
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CHECKLISTA 

Checklista avseende Barnperspektivet, Landsbygdsperspektivet 
och de Horisontella principerna 
Förklaring om de olika begreppen finns nedan. 

 

Barnperspektivet 
  

Innebär insatsen att barn och ungdomars hälsa sätts i främsta rummet?   JA  ☒ NEJ ☐ 

Påverkar denna insats barn och ungdomars sociala, ekonomiska och kulturella rättigheter 
och situation till det bättre? 

JA  ☒ NEJ ☐ 

Innebär insatsen att barn och ungdomars rätt till en god hälsa beaktas? JA  ☒ NEJ ☐ 

Har barn och ungdomar fått möjlighet att uttrycka sin mening om insatsen? JA  ☐ NEJ ☒ 

Har särskild hänsyn tagits till barn och ungdomar med funktionsvariation - fysiskt och/el-
ler psykiskt? 

JA  ☐ NEJ ☒ 

Tar insatsen hänsyn till barnkonventionens text om ”till det yttersta av sin förmåga”? JA  ☐ NEJ ☒ 

Landsbygdsperspektivet 
  

Bedömer ni att beslutet kommer att innebära särskilda konsekvenser för landsbygden   
– nu eller i framtiden? 

JA  ☒ NEJ ☐ 

Vid JA hur bedömer ni att beslutet påverkar:   

Att det blir svårare att bo på landsbygden? JA  ☐ NEJ ☒ 

Att det blir fler jobb på landsbygden? JA  ☐ NEJ ☒ 

Att det minskar tillgången till god service på landsbygden? JA  ☐ NEJ ☒ 

Horisontella principerna  
(tillgänglighet, icke-diskriminering samt jämställdhet)  

  

Innebär insatsen risk för begränsad tillgänglighet? JA  ☐ NEJ ☒ 

Har icke-diskrimineringsperspektivet beaktats? JA  ☐ NEJ ☒ 

Kan beslutet utestänga någon från samhället? JA  ☐ NEJ ☒ 

Har man beaktat FN:s konvention angående rättigheter för personer med funktionsvaria-
tion när beslutet togs? 

JA  ☐ NEJ ☒ 

Om NEJ – varför inte?   

Ärendet berör inte dessa frågor. 
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Begreppsförklaring  

Barnkonventionen/barnperspektivet 
Barnkonventionen tar upp barnets situation ur många synvinklar och skall natur-
ligtvis främja helhetssynen på barnen. Enligt FN är alla under 18 år barn.  

Barnens bästa i främsta rummet  

- Beaktas barnets rättigheter, främst rätten till trygghet och rätten till liv och 
utveckling i beslutsfattandet? 

- Har en sammanvägning av olika intressen gjorts? 

FN:s barnkommitté har uttalat principen om att barnets bästa alltid ska beaktas och 
väga mycket tungt. Det kan dock finnas situationer då andra intressen kan väga 
tyngre, till exempel samhällsekonomiska eller säkerhetspolitiska. Principen om bar-
nets bästa ska ges absolut prioritet när det gäller adoption och rätt till skydd mot 
missförhållanden och övergrepp. Till prioriterade rättigheter hör utveckling/utbild-
ning. 

Landsbygdsperspektivet 
Kan de som bor och verkar på landsbygden bli diskriminerade eller åsidosatta?  

Horisontella principer 
Diskriminering sker när någon missgynnas eller kränks och missgynnandet eller 
kränkningen har samband med någon av de sju diskrimineringsgrunderna (kön, 
könsöverskridande identitet eller uttryck, etnisk tillhörighet, religion eller annan 
trosuppfattning, funktionsnedsättning, sexuell läggning, ålder). Detta gäller även 
barn till personer med något av ovanstående diskrimineringsgrund.  

Funktionshinderspolitiken innebär att alla människor, oavsett funktionsförmåga, 
ska ha samma möjligheter att vara delaktiga i samhället och ta del av mänskliga rät-
tigheter. 

Det nationella målet för funktionshinderspolitiken är att, med FN:s konvention om 
rättigheter för personer med funktionsnedsättning som utgångspunkt, uppnå jäm-
likhet i levnadsvillkor och full delaktighet för personer med funktions-nedsättning i 
ett samhälle med mångfald som grund. Målet ska bidra till ökad jämställdhet och till 
att barnrättsperspektivet ska beaktas. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
LEDNINGSUTSKOTTET 

Sammanträdesdatum 

  

2023-12-20 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/1124 

KSLU § 178 Remiss - Vem äger fastigheten (SOU 2023:55)  

INLEDNING 
Under hösten inkom en promemoria från Justitiedepartementet som avser att få in 
synpunkter på ett lagförslag om överlåtelser av hyresfastigheter.  
Syftet med lagförslaget är att skydda bostadshyresgäster mot oseriösa överlåtelser 
av hyresfastigheter samt förhindra att fastighetsmarknaden utnyttjas för 
brottslighet. År 2010 upphävdes lag (1975:1132) om förvärv av hyresfastighet. Det 
behövs enligt promemorian till lagförslaget en ny lag om överlåtelser av 
hyresfastigheter som är bättre anpassad till rådande omständigheter.   
Sala kommun har givits möjlighet att yttra sig över lagförslaget. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.5581, missiv 
Bilaga KS 2023.5582, Sala kommuns över promemorian Vem äger fastigheten 
Bilaga KS 2023.5579, remissbrev 

Ärendet föredras av kommunjurist Josefin Gardeblad. 

Yrkanden 
Ordföranden Amanda Lindblad (S) yrkar 
att ledningsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar 
att till justitiedepartementet avge yttrande över promemorian Vem äger fastigheten 
SOU 2023:55 i enlighet med Bilaga KS 2023.5582. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Ledningsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar 
att till justitiedepartementet avge yttrande över promemorian Vem äger fastigheten 
SOU 2023:55 i enlighet med Bilaga KS 2023.5582. 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Sala kommuns yttrande över promemorian Vem äger fastigheten 

BAKGRUND 
Under hösten inkom en promemoria från Justitiedepartementet som ämnar att få in 
synpunkter på ett nytt lagförslag om överlåtelser av hyresfastigheter. Syftet med 
lagförslaget är att skydda hyresgäster mot oseriösa överlåtelser av hyresfastigheter 
samt förhindra att fastighetsmarknaden utnyttjas för brottslighet. År 2010 
upphävdes lag (1975:1132) om förvärv av hyresfastighet. Det behövs enligt 
promemorian till lagförslaget en ny lag om överlåtelser av hyresfastigheter som är 
bättre anpassad till rådande omständigheter.   
 
Den nya hyresförvärvslagen som promemorian föreslår ska ha ett brett 
tillämpningsområde. I lagförslaget framgår det att den som förvärvar en 
hyresfastighet är skyldig att göra en anmälan till kommunen.  Detta ska ske senast 
tre månader efter förvärvet enligt lagförslaget och där kommuner föreslås vara den 
myndighet som ska handlägga ärendet. Vidare framgår det att huvudregeln för 
kommunens handläggningstid för anmälningsärenden ska vara högst 25 dagar. Om 
det enskilda ärendet behöver granskas ytterligare ska det lämnas över till 
hyresnämnden. I annat fall kan kommunen fatta beslut om att lämna anmälan utan 
åtgärd. Om anmälan har överlämnats till hyresnämnden föreslår promemorian till 
lagförslaget att förvärvaren ska ansöka om tillstånd till förvärvet. Kommunen 
kommer i samband med dessa ärenden ges tillfället att yttra sig samt att 
hyresnämnden kan inhämta uppgifter från Polismyndigheten, Skatteverket samt 
Migrationsverket. Hyresnämnden ska vid detta skede besluta om förvärvaren har 
förutsättningar att förvalta fastigheten på ett godtagbart sätt. Hyresnämnden ska 
därefter besluta att antingen bevilja eller avslå ansökan. 
 
Promemorian presenterar också lagändringar som skulle innebära en viss skärpning 
vid förvärv av fastigheter. I promemorian föreslås det att åtgärder ska vidtas för att 
hindra att hyresgäster utelämnas vid ombildning utav en hyresrätt till en 
bostadsrätt. Detta skulle innebära att kravet på folkbokföring skärps där det inte 
längre räcker att vara folkbokförd på fastigheten samma dag som beslutet ska fattas. 
En skärpande lagändring skulle i detta fall innebära att en röstande måste ha varit 
folkbokförd på fastigheten minst sex månader före föreningsstämman. Utöver detta 
föreslår också promemorian stärkta identitetskontroller vid fastighetsköp. Idag 
beviljar Lantmäteriet köp av lagfarter trots att det i en ansökan saknas 
identitetsnummer. Enligt promemorian kan det ske när förvärvaren är bosatt 
utomlands eller saknar ett svenskt personnummer/samordningsnummer. 
Promemorian till lagförslaget föreslår således skärpta krav där identitetsnummer 
eller organisationsnummer måste anges i samband med förvärvet.   
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SYNPUNKTER PÅ FÖRSLAGET OM EN NY HYRESFÖRVÄRVLAG 
I promemorian till lagförslaget har behovet för en ny hyresförvärvlagstiftning 
redogjorts. Syftet med lagändringarna är att skärpa kontrollen vid överlåtelser av 
hyresfastigheter. Utifrån den promemorian som tagits del utav vill Sala kommun 
framföra sina synpunkter som kommer att presenteras nedan.  
 
Sammanfattning av Sala kommuns synpunkter;  

• Det framgår inte alls i lagförslaget om vad en anmälan om förvärv av hyresfastighet 
ska innehålla eller vilket underlag kommunerna behöver hämta in. 

• En beaktning över eventuella kostnader och utifrån den allmänna 
självkostnadsprincipen enligt 2 kap. 6 § kommunallagen behöver göras. 

• . För att den nya lagen ska kunna uppnå sitt syfte är det ännu viktigare att en 
redogörelse ges till kommunerna över vad som förväntas ingå i de lagkrav som 
faktiskt ställs. 

• Är den kommunala sektorn verkligen är mest lämpad att utreda och beivra 
fastighetsrelaterad brottslighet? 

 
Förslag till den nya hyresförvärvslagen består av olika bestämmelser. I 5 § 1 st. 
framgår det att den som förvärvar en hyresfastighet ska anmäla förvärvet till den 
kommun där hyresfastigheten ligger. Vidare framgår det i 5 § 2 st. att anmälan till 
kommunen ska göras senast tre månader efter förvärvet. Inkommer inte 
förvärvaren med en anmälan kan kommunen på eget initiativ upprätta ett underlag 
för sin handläggning enligt 5 § 3 st. Kommunens handläggningstid ska enligt 7 §  
vara 25 arbetsdagar. Detta innebär enligt lagbestämmelsen att kommunen ska 
senast inom 25 arbetsdagar besluta om att lämna anmälan utan åtgärd eller 
överlämna detta till hyresnämnden för vidare granskning. Promemorian hänvisar 
till en tidigare utredning som gjordes år 2007 som syftade till att se över den 
tidigare lagen (1975:1132) om förvärv av hyresfastighet. I den utredningen 
presenterades flera svagheter bland annat att kommuner inte tillämpade lagen 
enhetligt. Sammantaget innebar det att kommuner tillämpade och tolkade lagen 
väldigt olika. Det betonas av promemorian till det nya lagförslaget att både resurser 
och kompetens kan variera mellan de olika kommunerna. Detta är något som måste 
särskilt beaktas i samband med den nya lagen och de lagändringar som föreslås. Då 
det framgår av promemorian att den nya lagen kan uppfattas som svårtillämpad när 
det exempelvis handlar om indirekta förvärven är det ännu viktigare att beakta 
kommuners olika resurser och kompetens. Det behövs en tydlig vägledning och 
stöttning för de kommunala tjänstepersonerna som ska handlägga 
anmälningsärendena. Promemorian betonar som tidigare nämnts att det finns en 
medvetenhet om att den förgående lagen tillämpades olika, vilket också är en risk 
som identifieras i samband med den nya lagen. I Sverige finns det 290 stycken 
kommuner som både varierar i storlek och resurser för att kunna hantera 
anmälningarna. För att undvika att lagen tillämpas olika utav kommunerna är det 
enligt promemorian av vikt att bestämmelserna i lagen är tydliga. De krav som ställs 
i lagförslaget är tydliga och har sitt syfte enligt promemorian utformats på detta sätt 
för att göra det enklare för kommunala tjänstepersoner att både tolka och tillämpa 
lagen. Det ska framhållas att det framgår inte alls i lagförslaget om vad en anmälan 
om förvärv av hyresfastighet ska innehålla eller vilket underlag kommunerna 
behöver hämta in. Det som endast framgår av promemorian är att uppgifter som är 
registeruppgifter ska hämtas in. Detta utgör en oklarhet i hanteringen eftersom 
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sådana uppgifter saknar tillräcklig grund för att kunna göra en bedömning huruvida 
en förvärvare av hyresfastighet kan anses som godtagbar eller inte. Detta öppnar 
upp för den risk som promemorian tidigare beskrivit. Lagförslaget har ett tydligt 
syfte samt krav.  Den synpunkt som vill lyftas fram är att det saknas en lagteknisk 
utformning för vilka uppgifter som anmälan ska innehålla eller andra minimum krav 
för att handläggningen ska bli enhetligt och rättssäkert bland Sveriges kommuner. 
Ett förslag om ett anmälningsförfarande behöver formuleras så att kommunen har 
ett visst antal veckor på sig att svara och att förvärvet därefter får genomföras. Det 
lämnar en möjlighet för kommunen eller den myndighet som får uppdraget att 
prioritera bort ärenden som inte bedöms nödvändiga att hantera vilket gör att 
uppdraget blir mindre administrativt betungande. 
 
Promemorian presenterar vad som ska prövas och vad kommuner behöver fatta 
beslut om. Kommuner kommer att åläggas att hantera uppgifter som de inte tidigare 
har haft inom förvärv av hyresfastigheter. Utifrån detta vill Sala kommun framhålla 
att prioritering utav det kommunala självstyret bör göras. I promemorian beskrivs 
det att utöver handläggningen kommer det att krävas att tjänstepersoner utför 
arbetsuppgifter som att registrera en inkommen anmälan, skriva yttranden till 
hyresnämnden, tillsyn samt beslutsfattning. Det nya lagförslaget ger kommuner ett 
nytt ansvarsområde. En frågeställning som har uppkommit gällande promemorian 
är om den kommunala sektorn verkligen är mest lämpad att utreda och beivra 
fastighetsrelaterad brottslighet. Som tidigare nämnts framgår det inte vilket typ av 
underlag det är som kommunerna ska inhämta i samband med handläggning utav 
anmälan. Utifrån det som föreskrivs i promemorian är synpunkten att det bör ses 
över om inte en annan myndighet är mer passande för ett sådant ansvarsområde. 
Det finns andra myndigheter än den kommunala sektorn som kan på ett mer 
effektivt och förenklat sätt inhämta information eller uppgifter från rättsvårdande 
myndigheter för att utreda eventuella hinder vid förvärv av hyresfastighet. Det har 
inte beaktats i promemorian till lagförslaget de eventuella kostnader som 
kommuner kan komma att få för att hantera anmälningsärendena. Det kan 
exempelvis handla om initiala kostnader för verksamhetssystem eller annat stöd för 
att klara av att handlägga en anmälan om förvärv av hyresfastighet. Utöver detta har 
promemorian inte heller beaktat den allmänna självkostnadsprincipen enligt 2 kap. 
6 § kommunallagen. För att den nya lagen ska kunna uppnå sitt syfte är det ännu 
viktigare att en redogörelse ges till kommunerna över vad som förväntas ingå i de 
lagkrav som faktiskt ställs. 
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Justitiedepartementet 
Enheten för fastighetsrätt och associationsrätt 
 

  

 

 

Telefonväxel: 08-405 10 00 
Fax: 08-20 27 34 
Webb: www.regeringen.se 

Postadress: 103 33 Stockholm 
Besöksadress: Drottninggatan 16 
E-post: ju.registrator@regeringskansliet.se 

 

Remiss av SOU 2023:55 Vem äger fastigheten 

Remissinstanser 

1. Arboga kommun 

2. Bodens kommun 

3. Bolagsverket 

4. Bollnäs kommun 

5. Bostadsrätterna 

6. Boverket 

7. Båstads kommun  

8. Burlövs kommun 

9. Dorotea kommun 

10. Ekobrottsmyndigheten 

11. Eksjö kommun 

12. Falkenbergs kommun 

13. Fastighetsägarna Sverige 

14. Gnesta kommun 
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15. Gävle kommun 

16. Göteborgs kommun 

17. HSB Riksförbund  

18. Huddinge kommun 

19. Hyresgästföreningen Riksförbundet 

20. Hyres- och arrendenämnden i Jönköping 

21. Hyres- och arrendenämnden i Malmö 

22. Hyres- och arrendenämnden i Stockholm 

23. Hyres- och arrendenämnden i Sundsvall 

24. Integritetsskyddsmyndigheten 

25. Kiruna kommun 

26. Konkurrensverket 

27. Kramfors kommun 

28. Kronofogdemyndigheten 

29. Landskrona kommun 

30. Lantmäteriet  

31. Lunds universitet (juridiska fakulteten) 

32. Lysekils kommun  

33. Länsstyrelsen i Värmland 

34. Länsstyrelsen Blekinge 

35. Länsstyrelsen Jämtland  
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36. Länsstyrelsen Kronoberg 

37. Länsstyrelsen Stockholm 

38. Länsstyrelsen Västernorrland 

39. Länsstyrelsen Västra Götaland 

40. Malmö kommun 

41. Migrationsverket  

42. Mora kommun 

43. Motala kommun  

44. Norrköpings kommun 

45. Näringslivets Regelnämnd 

46. Partille kommun 

47. Piteå kommun  

48. Polismyndigheten 

49. Regelrådet 

50. Riksbyggen  

51. Sala kommun 

52. Skatteverket 

53. Stockholms kommun 

54. Storumans kommun 

55. Svea hovrätt  

56. Svensk kooperation 
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57. Svenskt Näringsliv 

58. Sveriges advokatsamfund 

59. Sveriges Allmännytta 

60. Sveriges Kommuner och Regioner 

61. Säkerhetspolisen  

62. Södertälje kommun 

63. Uddevalla kommun 

64. Umeå kommun 

65. Uppsala universitet (Institutet för fastighetsrättslig forskning) 

66. Valdemarsviks kommun  

67. Åklagarmyndigheten 

68. Åmåls kommun 

69. Ödeshögs kommun 

Remissvaren ska ha kommit in till Justitiedepartementet senast den 

26 januari 2024.  

Svaren bör lämnas per e-post till ju.remissvar@regeringskansliet.se och med 

kopia till ju.L1@regeringskansliet.se. Ange diarienummer Ju2023/02078 och 

remissinstansens namn i ämnesraden på e-postmeddelandet. 

Svaret bör lämnas i två versioner: den ena i ett bearbetningsbart format (t.ex. 

Word), den andra i ett format (t.ex. pdf) som följer tillgänglighetskraven 

enligt lagen (2018:1937) om tillgänglighet till digital offentlig service. 

Remissinstansens namn ska anges i namnet på respektive dokument. 

Remissvaren kommer att publiceras på regeringens webbplats.  
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I remissen ligger att regeringen vill ha synpunkter på förslagen eller 

materialet i betänkandet.  

Myndigheter under regeringen är skyldiga att svara på remissen. En 

myndighet avgör dock på eget ansvar om den har några synpunkter att 

redovisa i ett svar. Om myndigheten inte har några synpunkter, räcker det att 

svaret ger besked om detta. 

För andra remissinstanser innebär remissen en inbjudan att lämna 

synpunkter.  

Betänkandet kan laddas ned från Regeringskansliets webbplats 
www.regeringen.se.  
 
Remissinstanserna kan utan kostnad beställa tryckta exemplar av 

betänkandet via ett beställningsformulär hos Elanders Sverige AB. 

Råd om hur remissyttranden utformas finns i Statsrådsberedningens 

promemoria Svara på remiss (SB PM 2021:1). Den kan laddas ned från 

Regeringskansliets webbplats www.regeringen.se. 

 

Anna-Karin Berglund 

Ämnesråd  

 

 

Kopia till 

Elanders Sverige AB, e-postadress: betankande@elanders.com 
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Medborgar

STABEN FÖR UTVECKLING OCH FÖRVALTNING
Josefin Gardeblad
Kommunjurist

MISSIV 

Missiv – Sala kommuns yttrande över promemorian Vem äger 
fastigheten  

SAMMANFATTNING AV ÄRENDET 
Under hösten inkom en promemoria från Justitiedepartementet som avser att få in 
synpunkter på ett lagförslag om överlåtelser av hyresfastigheter. Syftet med 
lagförslaget är att skydda bostadshyresgäster mot oseriösa överlåtelser av 
hyresfastigheter samt förhindra att fastighetsmarknaden utnyttjas för brottslighet. 
År 2010 upphävdes lag (1975:1132) om förvärv av hyresfastighet. Det behövs enligt 
promemorian till lagförslaget en ny lag om överlåtelser av hyresfastigheter som är 
bättre anpassad till rådande omständigheter.   
 

Förslag till den nya hyresförvärvslagen består av olika bestämmelser. I 5 § 1 st. 
framgår det att den som förvärvar en hyresfastighet ska anmäla förvärvet till den 
kommun där hyresfastigheten ligger. Vidare framgår det i 5 § 2 st. att anmälan till 
kommunen ska göras senast tre månader efter förvärvet. Kommuner kommer att 
åläggas att hantera uppgifter som de inte har haft tidigare inom förvärv av 
hyresfastigheter. I promemorian beskrivs det bland annat att det utöver 
handläggningen kommer att krävas att arbetsuppgifter som att registrera en 
inkommen anmälan, skriva yttranden till hyresnämnden samt beslutsfattning.  
Det nya lagförslaget tilldelar kommunerna ett nytt ansvarsområde. De krav som 
ställs i lagförslaget är tydliga och har sitt syfte enligt promemorian utformats på 
detta sätt för att göra det enklare för kommunala tjänstepersoner att både tolka och 
tillämpa lagen. Det ska framhållas att det framgår inte alls i lagförslaget om vad en 
anmälan om förvärv av hyresfastighet ska innehålla eller vilket underlag 
kommunerna behöver hämta in. Det som endast framgår av promemorian är att 
uppgifter som är registeruppgifter ska hämtas in. Detta utgör en oklarhet i 
hanteringen eftersom sådana uppgifter saknar tillräcklig grund för att kunna göra en 
bedömning huruvida en förvärvare av hyresfastighet kan anses som godtagbar eller 
inte. Detta öppnar upp för den risk som promemorian tidigare beskrivit. 
Lagförslaget har ett tydligt syfte samt krav.  Den synpunkt som vill lyftas fram är att 
det saknas en lagteknisk utformning för vilka uppgifter som anmälan ska innehålla 
eller andra minimum krav för att handläggningen ska bli enhetligt och rättssäkert 
bland Sveriges kommuner. Sala kommun betonar i sitt yttrande frågeställningen om 
den kommunala sektorn verkligen är mest lämpad att utreda och beivra 
fastighetsrelaterad brottslighet. För att den nya lagen ska kunna uppnå sitt syfte är 
det av yttersta vikt att en redogörelse ges till kommunerna över vad som förväntas 
ingå i de lagkrav som faktiskt ställs. 
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FÖRSLAG TILL BESLUT 
att ledningsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att till 
Justitiedepartementet avge yttrande över promemorian Vem äger fastigheten, i 
enlighet med Bilaga KS 2023/1124.   

Bilagor: 
1 Missiv till Sala kommuns yttrande 

2        Sala kommuns yttrande över promemorian Vem äger 
fastigheten (SOU 2023:55) 

3 Remissbrev från Justitiedepartementet - Vem äger 
fastigheten 
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KOMMUNSTYRELSEN   
 
    

 
 

SALA KOMMUN 
Kommunstyrelsen 
Box 304 
733 25 Sala 

Besöksadress: Stora Torget 1 
Telefon: 0224-74 70 00 
Fax: 0224-188 50 
kommun.info@sala.se 
www.sala.se 

 Amanda Lindblad 
Kommunstyrelsens ordförande 

amanda.lindblad@sala.se 
Direkt: 0224-74 71 00 

 
 

 
 
Uppdrag om kartläggning och handlingsplan gällande 
välfärdsbrottslighet  
 
 
SAMMANFATTNING  
 
Välfärd är en benämning på människors levnadsförhållanden, till exempel hälsa, 
utbildning och boende. Välfärdsbrott handlar i sin tur om att personer eller företag 
utnyttjar välfärdssystemet för egen vinning inom en stor del av kommunens 
verksamhet, från vård- och omsorg till fastighet och kultur- och fritid.  
Välfärdsbrottsligheten är idag så stor att den allvarligt hotar att underminera 
förtroendet för välfärden. Den totala omfattningen av fusk och välfärdsbrott i 
Sverige beräknas årligen uppgå till 2-4 % av värdet för all upphandlad verksamhet.  
 
Brotten är ett hot mot demokratin och därmed ett problem för oss alla. Kommunens 
arbete med välfärdsbrott handlar inte bara om kontroll utan även om förebyggande 
arbete. Det gäller inte minst hur man organiserar och rustar organisationen och 
medarbetarna med motståndskraft när trycket från välfärdsbrottsligheten ökar. 
Arbete kan handla om rutiner och riktlinjer eller utbildningar för att höja 
medvetenheten men även att belysa värdegrund, opartiskhet och objektivitet i sin 
yrkesroll.  
 
Sala kommun behöver bättre samordna arbetet för att stävja brottslighet inom 
välfärdsområdet genom att genomföra en utredning genom att sammanställa en 
kunskapsöversikt, göra en omvärldsbevakning och att ta fram en övergripande 
nulägesbeskrivning för Sala kommun. De funktioner som är berörda behöver samlas 
och se vad som redan görs och kan göras för att stärka arbetet. En målsättning kan 
vara att identifiera de insatser som har störst effekt, är lättast att genomföra och 
som skapar störst förtroende för organisationens förmåga att motverka 
välfärdsbrottslighet för att på så vis förebygga nya brottslingar att närma sig 
kommunens verksamheter.  
 
Presumtivt finns det stora ekonomiska vinster i att motverka välfärdsbrottsligheten, 
men det är i dagsläget mycket svårt att räkna på det. Arbetet som föreslås ligger i 
befintlig budget.  
 
Utifrån detta arbete kan kommunen ta fram en handlingsplan med tydliga mål och 
med skarpa, tidsatta åtgärder för att både förebygga och minska 
väldfärdsbrottslighet. Under kartläggningen genomförs med fördel dialog med 
fackliga organisationer samt företrädare för näringsliv och civilsamhälle. Arbetet är 
kommunövergripande och därför bör kommundirektören få uppdraget att 
genomföra kartläggningen och samordningen av resurser samt att återkomma till 
kommunstyrelsen med förslag på hur arbetet framåt ska se ut.  
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Kommunstyrelsen   

   
2020-04-27 

 

 
 

 
Förslag till beslut  
 
att kommundirektören får i uppdrag att ta fram en handlingsplan för att främja 
arbetet mot välfärdsbrottslighet.  
 
att ärendet ska återrapporteras till kommunstyrelsen i maj 2024.  
 
 
Amanda Lindblad (S)     
Kommunstyrelsens ordförande    
Sala kommun 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-12-06 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/297 

KS § 198 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Utred och inför 
automatiserat beslutsfattande i Sala kommun  

INLEDNING 
Vid kommunstyrelsens sammanträde den 12 april 2023, KS § 57 beslutade 
kommunstyrelsen att nämndinitiativet inte får väckas med hänvisning till Sala 
kommuns Riktlinje för nämndinitiativ, där det framgår att ett nämndinitiativ inte får 
vara budgetpåverkande. Beslutet överklagades och i dom från förvaltningsrätten 
daterad den 1 november 2023 avseende laglighetsprövning, upphäver 
förvaltningsrätten kommunstyrelsens beslut.  

Erik Hamrin (M) väcker därmed rubricerat nämndinitiativ åter. 

I initiativet hänvisas till att Sala kommun under den föregående mandatperioden 
infört ett stort antal digitala tjänster, så kallade e-tjänster. 

Initiativtagaren vill att kommundirektören ges i uppdrag att tillse att, inom ramen 
för ett pilotprojekt, utreda och införa minst en tjänst med automatiserat 
beslutsfattande inom bygglovshanteringen, att projektet ska vara avslutat senast till 
anpassat datum, samt att återrapportering kring framdrift i projektet ska lämnas vid 
ledningsutskottets sammanträden i efter anpassat datum.  

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.1411, nämndinitiativ 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 

att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Nämndsinitiativ: Utred och inför automatiserat 
beslutsfattande i Sala kommun 
Sala kommun har en ambition att fortsätta den digitaliseringsresa vi befinner 
oss på. Under den föregående mandatperioden växte ett stort antal digitala 
tjänster, så kallade e-tjänster, fram och togs i bruk. Det är glädjande att se att 
det nya styret kvarstår i ambitionen att utveckla dessa. 

Men digitalisering är någonting långt mycket större än att ersätta blanketter 
med e-tjänster och Sala kommun får inte låta vår ambition stanna där. De 
framväxande verktygen inom articifiell intelligens skapar nya möjligheter och 
här finns stora chanser att öka servicen till våra medborgare och företag 
samtidigt som vi minskar kommunens kostnader.  

Ett rimligt nästa steg på denna resa är införandet av automatiserat 
beslutsfattande. Det är något som många myndigheter, till exempel 
försäkringskassan, med stor framgång, idag använder sig av för olika ärenden 
ärendetyper. Det finns även exempel på kommuner som kommit långt i detta 
arbete.  

I Nacka fattas idag beslut kring enklare bygglovsärenden av just digitaliserade 
tjänster. Den invånare som till exempel vill installera en kamin skickar in sin 
information online, kanske rent av i samband med besök hos kaminförsäljaren, 
och får besked inom några minuter.  

Invånaren får snabbt besked, kommunens tjänstepersoner får mer tid att lägga 
på de tuffa uppgifterna och kaminförsäljarens affärer eldas på, om uttrycket 
tillåts. Alla vinner på detta.  

Det här är alltså, både ekonomiskt och servicemässigt sett, en möjlighet som 
Sala kommun att utreda och införa. Jag vill genom detta initiativ därför att: 

 

- Att kommundirektören ges i uppdrag att tillse att, inom ramen för ett 
pilotprojekt, utreda och införa minst en tjänst med automatiserat 
beslutsfattande inom bygglovshanteringen, samt 

- Att detta projekt ska avslutat senast till 1a januari 2024, samt 
- Att återrapportering kring framdrift i projektet ska lämnas vid 

ledningsutskottets sammanträden i Juni samt oktober 
 

 

För Moderaterna i Sala 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 
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KOMMUNSTYRELSEN 
Amanda Lindblad 
Kommunalråd  

 
  

 
 

 
 

Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) ” Utred och inför 
automatiserat beslutsfattande i Sala kommun”  
INLEDNING  

Erik Hamrin (M) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 12 april 2023 
rubricerat initiativärende. Efter att ärendet inte fick ställas utifrån rådande Riktlinje 
för nämndinitiativ har initiativärendet återväckts vid kommunstyrelsens 
sammanträde den 6 december 2023 och ska enligt riktlinje behandlas vid 
efterföljande sammanträde.  
 
ÄRENDET  
I nämndinitiativet ”Utred och inför automatiserat beslutsfattande i Sala kommun” 
föreslås att uppdra till kommundirektören att tillse att utreda och införa minst en 
tjänst med automatiserat beslutsfattande inom bygglovshanteringen inom ramen 
för ett pilotprojekt och att detta ska vara verkställt inom åtta månader, med 
återrapport till kommunstyrelsen efter tre månader.  
 
Att använda den tekniska och digitala utvecklingen för att öka medborgarnas 
tillgång till samhällsservice samt att förenkla och effektivisera för handläggningen 
inom förvaltningen är något positivt, och nödvändigt för att följa med i 
samhällsutvecklingen. Det kan finnas många fördelar med till exempel en 
automatiserad bygglovsprocess. Utmaningarna i att nå dit handlar framför allt om 
att den grundläggande infrastrukturen för att utveckla automatiserade beslut 
baserade på artificiell intelligens inte finns på plats.  
 
Digitaliseringen är ett mycket omfattande arbete där resurser behöver läggas där de 
i praktiken ger störst nytta. Den största nyttan i nuläget, både gentemot medborgare 
och ur förvaltningsperspektiv, ligger i att digitalisera handläggningsprocesserna i 
sin helhet, utveckla kommunens hemsida samt att systemintegrera e-tjänster med 
verksamhetssystem. Inom samhällsbyggnadskontoret har ca 15 e-tjänster 
implementerats där fokus har legat på att förenkla processen för medborgaren. 
Exempel på etablerade e-tjänster är ansökan om bygglov och parkeringstillstånd.  
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För att vi fullt ut ska ha nytta av digitaliseringen så behöver e-tjänster kopplas ihop 
med våra interna verksamhetssystem. Integration mellan e-tjänst och 
verksamhetssystem är ännu inte på plats. När kommunen kommit längre i arbetet 
med digitalisering kommer införande av automatiserat beslutsfattande att vara 
högst aktuellt för införande.  
 
 
FÖRSLAG TILL BESLUT  
Mot bakgrund av ovanstående föreslår jag att kommunstyrelsen beslutar  
 
Att lämna nämndinitiativet utan åtgärd.  
 
Amanda Lindblad (S)  
Kommunstyrelsens ordförande  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-12-06 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/1296 

KS § 199 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) m.fl. - Ansök om dispens från 
de nya reglerna  för dygnsvila för räddningstjänsten.  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väcker rubricerat nämndinitiativ, som också är undertecknat av 
Magnus Edman (SD), Hanna Westman (SBä) och Magnus Holm (KD). 

Den 1 februari 2024 träder nya regler om dygnsvila i kollektivavtalen Allmänna 
bestämmelser och Bilaga R i kraft. Det är vår uppfattning att detta kommer att 
medföra stor påverkan på räddningstjänstens förutsättningar att bedriva en effektiv 
verksamhet. 

De vill att kommunstyrelsen uppdrar till kommundirektören att tillse att en 
dispensansökan från Allmänna bestämmelser (AB) § 13 mom. 5 i samband med 
arbetstidens förläggning upprättas och skickas in till berörda parter senast den 20 
januari 2023. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.5786, nämndinitiativ 

Yrkanden 
Ordföranden Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 

att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Sala 2023-11-21 

 

 
 

Nämndinitiativ: Ansök om dispens från de nya reglerna 

för dygnsvila för räddningstjänsten. 

Den 1 februari 2024 träder nya regler om dygnsvila i kollektivavtalen 

Allmänna bestämmelser och Bilaga R i kraft. Det är vår uppfattning att 

detta kommer att medföra stor påverkan på räddningstjänstens 

förutsättningar att bedriva en effektiv verksamhet. 

De centrala arbetsgivar- och arbetstagarparterna har tecknat en 

överenskommelse om möjlighet till dispens från reglerna. I 

överenskommelsen nämns särskilt räddningstjänst som en verksamhet 

som kan behöva dispens. Ett beslut om att begära dispens ska fattas av 

kommunstyrelsen.  

Den nya regelverkets begränsade flexibilitet påverkar hur väl en för 

kommunen kritiskt viktig och lagstadgad verksamhet kan uppnå sina mål. 

Ett sätt att hantera detta kan vara att öka antalet anställda på 

brandstationen. Dock måste man överväga kostnaden för att anställa fler 

personer mot hur långa arbetspass, upp till 24 timmar, faktiskt påverkar 

personalens arbetsmiljö. 

Både arbetsgivaren och de fackliga representanterna anser att dessa långa 

arbetspass inte ökar riskerna i arbetsmiljön för brandstationspersonalen. 

Vid ansökan om undantag bör man även ta hänsyn till hur ofta personalen 

störs under beredskapstid. Brandstationen menar att eftersom ett relativt 

litet antal räddningsinsatser utförs under natten, är chansen att få undantag 

god. 

Därtill utreds just nu hur Räddningstjänsten i Sala/Hebys framtida 

organisation och uppdrag ska se ut. Mot den bakgrunden skulle det därför 

vara oklokt att redan nu börja göra de justeringar som de nya reglerna 

kräver.  
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Sala 2023-11-21 

 

 
 

 

Det finns därför flera goda skäl att ansöka om 12 månaders dispens för 

räddningstjänstens personal från de nya reglerna.  

Mot denna bakgrund yrkar vi därför: 

- Att kommunstyrelsen uppdrar till kommundirektören att tillse 

att en dispensansökan från Allmänna bestämmelser (AB) § 13 mom. 

5 i samband med arbetstidens förläggning upprättas och skickas in 

till berörda parter senast 20 januari 2023.. 

 

För Koalition Sala, 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), ledamot kommunstyrelsen 

Hanna Westman (SBä), ledamot kommunstyrelsen 

Magnus Holm (KD), gruppledare 
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Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin m.fl ”Ansök om dispens 
från de nya reglerna för dygnsvila för räddningstjänsten”  
INLEDNING  

Erik Hamrin (M) m.fl. väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 6 december 
2023 rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas och ska enligt riktlinje behandlas vid efterföljande sammanträde.  
 
ÄRENDET  
I nämndinitiativet ”Ansök om dispens från de nya reglerna för dygnsvila för 
räddningstjänsten” föreslås att uppdra till kommundirektören att tillse att en 
dispensansökan från Allmänna bestämmelser (AB) § 13 mom. 5 i samband med 
arbetstidens förläggning upprättas och skickas in till berörds parter senast 20 
januari 2023.    
 
Sedan den 1 oktober gäller regler om 11 timmars dygnsvila för anställda i 
kommuner, regioner och vårdföretag med Sobonaavtal. Detta påverkar stora delar 
av personalen inom Sala kommuns verksamhet, särskilt inom Vård- och 
omsorgskontoret. Från den 1 februari 2024 kommer reglerna även gälla för 
räddningstjänst, personlig assistans och övrig LSS-verksamhet med jour.  
 
Under hösten 2023 har ett arbete ägt rum inom Räddningstjänsten Sala-Heby där 
det nya regelverket för dygnsvila tagits om hand inför att reglerna träder i kraft. De 
utmaningar som verksamheten sett att det medför föranledde att samtliga 13 
räddningschefer inom Räddningsregion Östra Svealand (RRÖS) sände en skrivelse 
till SKR och Sobona där situationen belystes. Flera räddningstjänster har också 
parallellt arbetat med sina respektive dispensansökningar. 
 
Räddningstjänsten Sala-Heby har de senaste månaderna arbetat med att ta fram de 
underlag samt en skrivelse som krävs för att i praktiken kunna göra en 
dispensansökan. Detta ärende finns med på dagordningen till 
Arbetsgivardelegationens sammanträde den 9 januari 2024 och kommer därmed att 
behandlas då. Frågan har även MBL-förhandlats. Efter att en dispensansökan sänds 
in ska den prövas mot gällande regelverk och utfallet ligger utanför Sala kommuns 
beslutsmandat.  
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FÖRSLAG TILL BESLUT  
Mot bakgrund av ovanstående föreslår jag att kommunstyrelsen beslutar  
 
Att lämna nämndinitiativet behandlas inom ramen för pågående ärende.  
 
 
 
Amanda Lindblad (S)  
Kommunstyrelsens ordförande  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2023-12-06 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/1297 

KS § 200 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) m.fl. - Skapa en e-tjänst för 
att utöka samverkan med företag  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väcker rubricerat nämndinitiativ, som också är undertecknat av 
Magnus Edman (SD), Hanna Westman (SBä) och Magnus Holm (KD). 

Att utöka kommunens samverkan med företag är en viktig prioritering för Koalition 
Sala. När vi utnyttjar den kunskap och det driv som finns bland kommunens 
entreprenörer så kan vi skapa stort mervärde för kommunen. 

De vill att kommunstyrelsen uppdrar till kommundirektören att tillse att en e-tjänst 
eller intresseanmälansfunktion för företag i linje med initiativärendets brödtext tas 
fram och sjösätts senast 2024-03-31. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2023.5799, nämndinitiativ 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 

att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Sala 2023-12-06 

 

 
 

Nämndinitiativ: Skapa en e-tjänst för att utöka 

samverkan med företag. 

Att utöka kommunens samverkan med företag är en viktig prioritering för 

Koalition Sala. När vi utnyttjar den kunskap och det driv som finns bland 

kommunens entreprenörer så kan vi skapa stort mervärde för kommunen.  

Ett självklart samarbete finns inom utbildningsområdet. Runt om i 

Sverige, och även i Västmanland, finns det kommuner som kommit långt i 

sitt arbete med att göra det lätt för företag som vi samverka att komma i 

kontakt med kommunen och att berörda motparter inom kommunen 

automatiskt medvetandegörs när någon visar intresse.  

En tjänst liknande den Kungsörs kommun skapat skulle kunna tjäna Sala 

väl och kostnaden för att implementera den är nästintill försumbar i 

sammanhanget då det bland våra redan existerande tjänster finns mallar 

som enkelt kan konverteras till denna nya e-tjänst.   

 

Figur 1: Bild som visar den anmälan som Kungsörs kommun använder för detta syfte. 
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Sala 2023-12-06 

 

 
 

 

En mycket försiktig uppskattning där vi antar att kanske 10% av 

kommunens företag anmäler sitt intresse för att medverka med att ta emot 

praktikanter, elever på APL eller PRAO eller varför inte en person på 

arbetsträning, innebär kontakt med cirka 280 företag.  

 

En e-tjänst som den vi föreslår kan bli en jättetillgång för oss som 

kommun i ambitionen att stärka både vår kontakt med företag och sedan 

använda den kontakten för att förbättra vår utbildningverksamhet.  

 

Mot denna bakgrund yrkar vi därför: 

- Att kommunstyrelsen uppdrar till kommundirektören att tillse 

att en e-tjänst eller intresseanmälansfunktion för företag i linje med 

initiativärendets brödtext tas fram och sjösätts senast 2024-03-31. 

 

För Koalition Sala, 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), ledamot kommunstyrelsen 

Hanna Westman (SBä), ledamot kommunstyrelsen 

Magnus Holm (KD), gruppledare 
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Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) m.fl. : ”Skapa en e-
tjänst för att utöka samverkan med företag”  
 

INLEDNING  

Erik Hamrin (M) m.fl. väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 6 december 
2023 rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas och ska enligt riktlinje behandlas vid efterföljande sammanträde.  
 
ÄRENDET  
I nämndinitiativet ”Skapa en e-tjänst för att utöka samverkan med företag” föreslås 
att kommundirektören ges i uppdrag att tillse att en e-tjänst eller 
intresseanmälansfunktion för företag i linje med initiativärendet tas fram och 
sjösätts senast 2024-03-31. 
 
Kungsörs kommun har de senaste åren gjort ett stort arbete med näringslivsfrågor 
och företagsklimat. Det tydliga fokuset och breda ansatsen i arbetet har lett till en 
imponerande förflyttning i Svenskt Näringslivs ranking över lokalt företagsklimat 
från plats 286 till plats 23.  
 
Föreslagen e-tjänst är ett verktyg, som med rätt mottagningsapparat och förankring 
skulle kunna bli användbar. En e-tjänst är dock inte en lösning utan ett medel, och 
förslaget måste ställas i relation till det arbete som redan pågår. Förslaget om en e-
tjänst där företag kan anmäla rekryteringsbehov och möjlighet att ta emot 
praktikanter är bra, men det skulle vara en punktinsats på detaljnivå och en av flera 
potentiella e-tjänster näringslivsenheten genom omvärldsbevakning och analys av 
behov överväger att använda när arbetet kommit i en fas där vi börjar titta på 
verktyg. Det behöver då vara en del av en större helhet med ett tydligt syfte och mål.  
 
Varje e-tjänst måste också kopplas till en genomtänkt och kompetent 
mottagarapparat, där det är tydligt utpekat vilken funktion som tar hand om 
inkomna ärenden, hur den processen ser ut och hur vi som kommun kan leverera på 
det underförstådda löfte vi ger genom att ge företagare möjligheten att registrera 
sina behov hos oss. 
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 I Sala kommun arbetar Näringslivsenheten med ett strukturerat arbete kring både 
företagsklimat och kompetensförsörjning. En konstruktiv dialog gällande 
kompetensförsörjningsfrågor och med fokus på praktiska lösningar och faktiska 
resultat på både kort och lång sikt förs med Arbetsförmedlingen, Yrkeshögskolan 
Mälardalen, Almi och Region Västmanland. Arbetet med frågorna har en hög 
ambition och en vilja från alla parter att tillsammans staka ut mål och hitta modeller 
för att göra Sala till ett föredöme inom kompetensförsörjning och relevant 
kompetensutveckling genom ett livslångt lärande. Kompetensförsörjning var även 
temat för det senaste mötet med Näringslivsrådet. Under 2024 kommer ett 
genomarbetat och brett förankrat förslag på näringslivsstrategiskt program att tas 
fram.  
 
 
FÖRSLAG TILL BESLUT  
Mot bakgrund av ovanstående föreslår jag att kommunstyrelsen beslutar  
 
Att nämndinitiativet behandlas inom ramen för pågående arbete med framtagande 
av näringslivsstrategiskt program.  
 
Amanda Lindblad (S)  
Kommunstyrelsens ordförande  
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